



Hello fellow IAWQ members,

As a candidate for the vacant vice-president position, I'd like to take this opportunity to introduce myself.

My name is Mike Cousineau and I'm a Spec Ed Tech at Philemon Wright High School since October 29<sup>th</sup>, 1990. My role at Philemon is to work with the WOTP students. Prior to Philemon Wright in 1983 I worked in a group home at The Childrens Aid Society as a child and youth care worker for 7 years and in 1986 as a part-time after-hours social worker investigating child abuse. I left Children's aid in 2010 and worked part-time at Les Centres Jeunesses de l'Outaouais in their residential care centers until February 2017.

Over the years as an employee of the Western Quebec School Board I've always been involved with the union. I was there when we decided to become the Independent Association of Western Québec, which I believe makes us stronger. I've held various positions with the from president to vice president and as a school delegate. During my time I was involved in negotiating the collective agreement, I worked on the PIC committee and the Labour Relations Committee, I am also familiar with our Constitution. I've been involved in the grievance process on several occasions during my tenure as president. I can safely say that I have a good understanding of how our union operates.

Thank you for taking the time to consider my candidacy and I look forward to representing you as the new vice-president of our association.

If you have any questions, feel free to contact me at [mcousineau@wqsb.qc.ca](mailto:mcousineau@wqsb.qc.ca)

Bonjour à mes co-membres de l'AIWQ,

J'aimerais vous informer que j'ai soumis ma candidature pour le poste vacant de vice-président.

Je m'appelle Mike Cousineau et je suis un technicien en éducation spécialisé à l'école secondaire Philemon Wright depuis le 29 octobre 1990. Dans mon rôle d'éducateur je travail avec les étudiants(es) dans les parcours de formation axée sur l'emploi. Ma carrière comme éducateur a débuté en 1983 à l'Aide à l'enfance d'Ottawa dans un centre de réadaptation pendant 7 ans. J'étais travailleur social à temps-partiels à la protection de la jeunesse aux services après heures à l'Aide à l'enfance d'Ottawa de 1986 à 2010. En 2011 j'ai décidé de travaillé aux Centres jeunesse de l'Outaouais comme éducateur dans leurs centres de réadaptation pour une durée de 7 ans.

Durant mon temps avec la commission scolaire Western Québec j'ai souvent été impliqué avec le syndicat soit comme président, vice-président ou déléguer. J'étais là quand on est devenue l'Association indépendante de Western Québec dont je suis un vrai partisan. J'ai participé aux négociations de notre convention collective à plusieurs reprises. J'étais membre du comité "PIC" et du comité des relations de travail et je connais très bien notre constitution. J'ai aussi géré plusieurs griefs pendant mon temps comme président. En autre mot je peut vous dire que je connais très bien le fonctionnement de notre syndicat.

Je vous remercie d'avoir pris le temps de considerer ma candidature et je suis prêt à vous représenter.

Si vous avez des questions n'hésitez pas de me contacter à [mcousineau@wqsb.qc.ca](mailto:mcousineau@wqsb.qc.ca)

Mike Cousineau